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I. AZ EMBEREKET
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KÖZELEBB VITTÜK 
A VÁROSVEZETÉST 
A POLGÁROKHOZ

Beszélgetés dr. Kiss László 
polgármesterrel

Szerencsém van, mert egy 
diplomahalmozó polgár-
mesterrel hozott össze a sors. 
Egész életemben tanultam, 
most is ezt teszem. 

A kerületet mennyire sike-
rült megtanulni a mostani 
ciklusban?
Itt élek, az életem felét itt töl-
töttem. A kerületet alkalmam 
volt megismerni országgyű-
lési képviselőként is, a helyi 
közéletben 2002 óta veszek 
részt. Újdonság csak abban 
van, hogy egyes illúzióimmal le kellett számolnom. Ilyen az, hogy a 
mindenkori képviselő betartja képviselői esküjét. Vagy az, hogy a kor-
mányzat nem okoz nekünk kárt, ha neki se hasznos. Ez másként van, 
mint ahogy eredetileg elképzeltem. 

S mit volt nehezebb megtanulni? Óbudát vagy Békásmegyert? 
Sok városrésze van a kerületnek, mindenhol speciálisak az igények és 
a helyzetek. Több városrészben személyesen is érdekelt vagyok, hi-
szen az egyik gyermekem ide jár iskolába, a másik óvodába, itt voltak 
bölcsődések is, ide járok piacra és szórakozni, ha az időm engedi. A 
speciális igényeket észleli az ember, és megpróbálja kielégíteni. 

De azért másfajta igények jellemzik a lakótelepi zónát és a kertvárost. 
Ez tény, de azért annyira nem fekete-fehérek a dolgok. A közösségi 
költségvetés készítésekor például azt tapasztaltuk – tizennégyezer 

ember vett részt a szavazásban a 120 ezres lélekszámú kerületben –, 
hogy a kerületi vezetés problémalistája nem egyezett azokkal a javas-
latokkal, amelyeket a helyi igényekre hivatkozva a lakosok jeleztek. Az 
első közösségi költségvetéshez közel ezer javaslat érkezett. Megkér-
deztem az intézményeinket, hogy eddig ebből hányról tudtak. Meg-
döbbentem, amikor a választ megkaptam, mert ezek új javaslatok vol-
tak. Egyrészt gondot okozott, hogy a hivatalos megközelítés mennyire 
nem volt szinkronban a helyi elképzelésekkel, másrészt örülök is an-
nak, hogy ilyen sokan és ennyire felelősségteljesen foglalkoznak a kö-
zösség problémáival. Szeretném, ha ez így maradna. Ebben az évben 
már egy applikáción keresztül is lehet javaslatot tenni, van tehát egy 
újabb felületünk arra, hogy jelezni lehessen a helyi óhajokat. A szemé-
lyes fogadóórákon is el lehet mondani a gondokat, ez is újdonság 2019 
óta. Soha ennyi lehetősége nem volt a lakosoknak arra, hogy jelezzék a 
problémákat, és azokra érdemi választ kapjanak. Nekünk is kihívás ez, 
mert soha ennyi információnk nem volt a fejlesztési elképzelésekről. 

Mit szeretnének a polgárok? Nagyvárost vagy inkább nyugodtabb, 
falusiasabb hangulatot? 
Széttartó igények jellemzik a kerületet, ami egyébként természetes. A 
személyes élethelyzet dönti el, hogy az ember mit szeretne. A polgár-
mesteri munka lényege, hogy meg kell érteni, nem egy igazság van, 
hanem olykor 120 ezer. Ebből az enyém is csak egy. Nem az a dolgunk, 
hogy igazságot tegyünk, az érdekeket kell összehangolnunk, éspedig 
úgy, hogy a közösség több legyen általa. Vannak olyan elképzelések, 
hogy a családi házas övezet utcái legyenek gyorsforgalmi utak, és mi-
nél gyorsabban ki lehessen jutni a Bécsi meg a Vörösvári útra. Mások 
viszont szeretnének biztonságosan élni. Tudok dönteni a kérdésben, 
ezért minden korábbinál nagyobb forgalombiztonsági intézkedések 
születtek az elmúlt négy évben. Csillaghegyen új fogalmi rendszert 
vezettünk be, a cél a kertváros nyugalmának biztosítása volt. Kikerült 
számos fekvőrendőr, ugyanezt tesszük a Testvérhegyen és az Arany-
hegyen is. Egyre kevesebb a rendőr, egyre kevesebbet fordít az állam 
a közbiztonságra, ezért jelentős módon segítjük a rendőri állomány 
munkáját. A járőröző rendőrök támogatást kapnak az önkormányzat-
tól. A traffipax-rendszer is kerületi forrásokból valósul meg. Ezek is lé-
tező lakossági igények.
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Említette a Testvérhegyet. Ott azért harminc évvel ezelőtt pusztaság 
volt, most pedig ripsz-ropsz, kinőtt a domboldalban egy új városrész. 
Ez milyen gondokkal jár?
Sok a kerületben az új beköltöző, ahol pedig régebben családi há-
zak álltak, ma nem ritka a négylakásos villa, az építési szabályoknak  
köszönhetően pedig kacsalábon forgó kastélyok is épülhetnek. 
Az építéshatósági mandátumot elvette az állam településektől, 
aminek az a következménye, hogy nincs befolyásunk arra, hogy 
szankcionálni lehessen a szabályszegéseket. Ezres nagyságrend-
ben kértünk a kormányhivataltól intézkedést a négy év alatt olyan 
építéshatósági ügyekben, amelyek általunk észlelt feltételezett 
jogsértések voltak. Érdemi reakciókat nem kaptunk. Elég nagy a 
zűrzavar, mert az új beköltözők gyakran elemi információkat sem 
kapnak az infrastruktúra állapotáról és a műszaki ellátottságról. 
Mi pedig nem tudunk óvodákat építeni ezeken a felkapott he-
lyeken, mert nincsenek telkeink. Sokszor reagálni se tudunk arra, 
hogy egyes kerületrészeken milyen beépítés kezdődik, mert olyan 
a jogi szabályozás, hogy az tőlünk teljesen független. Csak olyan 
fejlesztéseket tudunk támogatni, amelyek esetében lehetőség 
van az infrastruktúra fejlesztésére is. A Hajógyári-sziget egy ré-
sze a kezdeményezésünkre kapott védettséget, a Mocsárosdűlő 
beépíthetőségét radikálisan csökkentette a kerület és a Fővárosi 
Önkormányzat, az itteni korábbi beépítési terveket elvetette. Nem 
mindegy, hogy egy testületi időszakban zöld telkeket minősítenek 
át lakó vagy szolgáltatási övezetté – ez történt korábban –, vagy 
fordítva, ilyen területeket minősítenek át olyan természetvédelmi 
területté, ahol az élet burjánzik, s nem a beton. Azzal kezdtük 19-
ben, hogy érvényt szereztünk a Római parti behajtási szabályok-
nak. Egy év alatt elértük, hogy a Dunában csak olyan műtárgyak 
lehetnek, amelyek rendelkeznek engedéllyel. Nem ördögtől való a 
jogszabályok betartatása egy stég esetében sem. 

A III. kerület jelenleg büszkén mondhatja magáról,
hogy madárbarát lett. 
Vegetációs időszakban nem vágunk fát. Csak olyan kemikáliát hasz-
nálunk a növényzet ápolásánál, amelyet a bioboltokban be lehet 
szerezni. Madáretetőket osztunk a kerület lakosságának, és arról is 

tájékoztatunk mindenkit, hogyan kell ezeket használni. Az etetőket 
a rehabilitációs központunk munkavállalói készítik, így vesznek részt 
a kerület zöldítésében. Osztunk komposztáló ládát és vízgyűjtő edé-
nyeket is. Fontosnak tartjuk az élővilág rehabilitációját. 

Nem ez a sikeres működés értékmérője, de a kerület
a madárbarát-díj mellett sok más díjat is megkapott. 
Kerékpárosbarát kerület lettünk, a hivatal pedig kerékpárosbarát 
munkahely. Ez a kerékpáros fejlesztések jutalma úgymond. A Bu-
bi-pontokat kifejezetten támogattuk. Megkaptuk a Legklímabarátabb 
Kerület Díjat is. Aminek része, hogy néhány héten keresztül kinn hagy-
juk a lehullott lombot, amivel elérjük, hogy a levélben lévő tápanyag 
egy része beszivárog a talajba, s javul a fák állapota. Díjat kaptunk a 
pünkösdfürdői gát fővárossal közösen történt kialakításáért, illetve a 
Kiscelli tanösvényre is. Díjazták a szabadstrandot a Rómain, 46 év után 
újra szabad fürdeni a Dunában, ezt sikerült elérnünk. A Vöröskereszt 
vízimentőgyakorlatát itt tudja megtartani, nem kell elbumlizni emiatt 
a Balatonra, ez már csak apróság, díjat kaptunk ezért is. A polgárőrök-
től szintén díjat kaptunk azért, mert komolyan vesszük a biztonságot. 
A legfrissebb díjat a kerületi gombkiállításért kaptuk, melynek az volt 
a címe, hogy Ki gombolta volna…
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Mennyire létkérdés az, hogy milyen mértékű a kerületben az iparral 
való ellátottság?
Kevés befolyásunk van erre. Vállalkozóbarát önkormányzatként mű-
ködünk, ami azt jelenti, hogy érzékenyek vagyunk a vállalkozók prob-
lémáira, másrészt szervezzük a vállalkozók társadalmi felelősségválla-
lását, illetve a civilekkel történő kapcsolatát is. Ezért is kaptunk díjat 
ebben az évben. Fontos, hogy a vállalkozások prosperáljanak. Szeret-
nénk, hogy jövőorientált, a fenntarthatóságot szem előtt tartó vállal-
kozások működjenek a kerületben.

A munkáját mennyire befo-
lyásolja az a politikai megosz-
tottság, mely lassan teljesen 
megbénítja az országot? 
Engem nem bénított meg, de 
nyilván nehezíti a munkámat. 
Normál esetben helyes a kri-
tikai szemlélet, az visz előre. 
Mégis azt kellett megszoknom, 
hogy a kerületi ellenzék – álta-
luk is tudottan – valótlan dolgo-
kat állít. Ez nem teremti meg a 
komolyan vehető vita lehetősé-
gét, hiszen a vita feltétele, hogy 
a benne résztvevő felek azt 

gondolják, amit mondanak, az igaz. A legtöbb állításról kiderül, hogy 
nem úgy van. Kiábrándító. Szerencse, hogy a kerületi többséget alkotó 
képviselők között politikai viták nincsenek, mindahányan a kerületért 
dolgozunk, időnként kemény vitákkal, mert az egyéni képviselő kiáll a 
körzete fejlesztéséért. Függetlenül attól, hogy melyik pártból jött. 

Ezek szerint arra sem volt szükség, hogy megváltoztassa a kerület 
arculatát. 
Egyáltalán nem törekedtem ilyenre. Azért vagyunk sikeresek, mert 
megértjük a választók alapvető céljait. Az óbudaiak úgy tekintenek 
magukra, hogy egy kertvárosias nagyvárosban élnek, ahol megvannak 
a természetközeli élmények is. Amikor az esővízgyűjtó edényeket oszt-

juk, az nem feltétlenül a lakótelep világának szóló üzenet, de az már 
mindenkinek ügye, hogy szikesedik-e a talaj, van-e nekem ezzel dol-
gom. Amikor nemrég kutyakakizsákot osztottunk, nem azért csinál-
tuk, mert azt gondoltuk, hogy a nemkutyásnak is érdekes az akció. Az 
volt a célunk, hogy kutyás és nemkutyás kommunikáljon egymással, és 
ebbe be tudunk lépni – nem csendőrként, hanem segítőként. Az, hogy 
az embereket partnernek tekintjük, és bevonjuk a város fejlesztésébe, 
a városvezetés részéről új szemlélet, de az emberek részéről nem az, 
mert mindig is megvolt ez a vágyuk. Az történt, hogy közelebb vittük 
a városvezetést a polgárokhoz. 
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ÓBUDAI ZÖLD NAPOK: KASZAP ISTVÁN PARK

Befejeződött a sokak által kedvelt Kaszap István park felújítása, amely-
nek során egy 1350 négyzetméter napelemes világítással burkolt fe-
lület, egy 400 négyzetméteres játszótér és egy 800 négyzetméteres 
kutyafuttató jött létre. A parkba padokat és hulladéktárolókat is tele-
pítettek, a kerékpáros ügyességi pálya aszfaltburkolatot kapott.

Elvégezték a 2200 négyzetméternyi zöldfelület rendbetételét is oly 
módon, hogy ivókutakat helyeztek el és locsolórendszert telepítettek, 
a területen a csapadék megtartását esőkert segíti. A beruházás az ön-
kormányzat és a Biggeorge Property ingatlanfejlesztő között kötött 
településrendezési szerződésnek köszönhetően 100 millió forintba 
került, a parkot a jövőben a FŐKERT üzemelteti.

ÜLTESS EGY GYÜMÖLCSFÁT!

A gyümölcsfa szén-dioxidot köt meg, árnyékot ad és nem mellesleg, a 
madarak otthonául is szolgál. Ez volt az összetett célja az „Ültess egy 
gyümölcsfát!” akciónak, amely Burján Ferenc klíma- és környezetvé-
delemért felelős alpolgármester kezdeményezésére jött létre. Burján 
Ferenc szerint ugyanakkor a termés is fontos, ahogy a kerület zöldítése 
sem elhanyagolható szempont.

A 2023 márciusáig tartó akció 
során nem egyszerűen csak 
egy gyümölcsfát kellett elül-
tetni, hanem vállalni kellett 
annak három évig tartó gon-
dozását, a fa fenntartását is. Az 
akcióra – amelynek során Ida-
red almafát, Vilmos körtefát 
és Besztercei szilvafát lehetett 
ültetni – családi házas magán-
személyek vagy kerttel, udvar-
ral rendelkező társasházak je-
lentkezhettek.



14 15I. Az embereket partnernek tekintjük Otthonunk, Óbuda-Békásmegyer | 

MADÁRBARÁT TELEPÜLÉS LETTÜNK

A Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület (MME) az idén elő-
ször meghirdetett pályázatán kerületünk nyerte el Az év madárbarát 
települése kitüntető címet. A pályázaton 34 önkormányzat aspirált, és 
az döntött a javunkra, hogy közterületeinken, intézményeinkben már 
kihelyeztünk madárvédelmi eszközöket (odúkat, odútelepeket). A ke-
rületben a sün- és madárvédelmi program keretében 550 madáretetőt 
osztottunk ki az érdeklődő madárbarátoknak, ismert a fecskevédelmi 
programunk is, amelynek keretében lehetőség van műfecskefészkek ki-
helyezésére. Segíti a madarakat a 2018 óta zajló fatelepítési programunk 
is, melynek során több ezer fát ültettünk a kerület számos pontján. 

INGYENES KOMPOSZTLÁDÁKAT OSZTUNK

Térítésmentesen lehet kerü-
letünkben hozzájutni a zöld-
hulladék-zsákokhoz, és immá-
ron arra is lehetőség van, hogy 
hozzájussunk ingyenes kom-
posztládákhoz. A III. kerület a 
legklímabarátabb díjat elnyert 
település, ezért is ösztönözzük a 
lakosokat arra, hogy a zöldhulla-
dékkal modern módon gazdál-
kodjanak. Ingatlanonként egy 
darab 340 literes komposztláda 
igényelhető az önkormányzat 
elektronikus rendszerén. A pá-
lyázathoz csupán az az előzetes feltétel, hogy előtte részt kell venni 
egy szakmai előadáson – és persze harmadik kerületi lakosnak kell 
lenni. A ládákra október közepétől lehetett jelentkezni. 
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A MEGGYFA UTCAI PLATÁN LETT
A 23-AS ÉV FÁJA

A Meggyfa utcai Idősek Klubja kertjét díszítő te-
rebélyes platán lett Óbuda Fája 2023-ban. 

– Ezek a fák csodálatosak, tudnak alkalmaz-
kodni – mondta a táblaavatón Borsosné Urbá-
nyi Eszter kertészmérnök, és hozzátette: sokkal 
több gyökérzetet növesztenek és az átlagosnál 
nagyobb arányban tartják a gyökérnagyságot a 
lomkoronával, s mindent elkövetnek, hogy ezen 
a helyen a legtovább tudjanak létezni. – Nagyon 
remélem, hogy tudunk tanulni a fáktól, s tudjuk 
ezt a tudást hasznosítani – jelentette ki. Burján 
Ferenc, Óbuda-Békásmegyer Önkormányza-
tának klíma- és környezetvédelemért felelős 
alpolgármestere pedig azt hangsúlyozta, hogy 
kiemelten fontos érték a kerületben a környe-
zettudatosság, és ehhez hozzájárul az Idősek 
Klubjának közössége is, hisz óvják, védik gon-
dozzák a környezetükben lévő fákat. 

PANELPIKNIK
A KÖZÖSSÉGI
KERTBEN

Jó alkalom a találkozásokra és 
egymás megismerésére a Panel-
Piknik program, amelynek első 
összejövetelét szeptember leg-
elején tartottuk Békásmegyeren, 
a Jós utcai Közösségi Kert átadásakor. A kert a parkban két hónap 
alatt készült el, ezután megalakult a környékbeliek részvételével a 
Jós Utcai Közösségi Kert Egyesület. Az egyesületi tagok Burján Fe-
renc alpolgármestertől vették át a kert kulcsát. Jelenleg huszonhat 
magaságyásban folyik a kertészkedés a lakótelep szívében. 

SZEDD ÖSSZE MAGAD! 

Ingyenes kutyapiszok-zacskókat osztottunk a kutyás gazdáknak, és 
különféle programokkal vártuk őket a nyáreleji „kutyahéten”. A játé-
kos foglalkozásokon több mint ezer kutyás csatlakozott az akcióhoz. 
A gazdák nyolc tekercs – azaz 160 darab – környezetbarát, kukoricak-
eményítő alapú, biológiai úton lebomló tasakot kaptak ajándékba. A 
kutyás szakértők, a kutyaegyetem önkéntesei és a polgármesteri hiva-
tal munkatársai által lebonyolított népszerű programokat ősszel újra 
megvalósítottuk. Az érdeklődés ezúttal is jelentős volt. 
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BURJÁN FERENC:
RENGETEG TERMÉSZETI
KINCSÜNK VAN

Azért vagyok környezetvédelemért 
felelős alpolgármester, hogy a ter-
mészethez közeli állapotot megtart-
suk – mondta Burján Ferenc, amikor 
a kerület zöldítésével kapcsolatos 
kérdéseket megfogalmaztuk. – Ne-
künk ez kincs, az a dolgunk, hogy 
a fövenyes partszakaszt a rómain 
fákkal együtt megőrizzük. Ez teszi 
élhetővé a környéket. Nincs már Bu-
dapesten ehhez hasonló lehetőség.
A cél az, jegyezte meg az alpolgár-
mester, hogy a Római-part közös-
ségi terület legyen. Az oda tervezett 
betondzsungel kialakítását is sike-
rült megakadályozni.

Burján Ferenc arra törekszik munkája során, hogy megváltoztassa a kör-
nyezeti ügyekkel kapcsolatos szemléletet. – Nézzünk másképp a fale-
vélre, az avarra, a fákra – mondta. – Tavaly kupacokba szedtük a lehulló 
leveleket, bizonyos fák tövébe húzva hagytuk, és kitettünk egy táblát, 
hogy nem azért nem visszük el, mert lusták vagyunk. Azért hagyjuk itt, 
mert lebomlik, s maga a tápanyag, ami benne van, jó a fa gyökérze-
tének, jó a rovaroknak, a madaraknak és a kisállatoknak egyaránt.. El-
visszük ugyan a házaktól a falevelet, de komposztládát is adunk. Azt 
tapasztaljuk, hogy erős az érdeklődés az olyan újszerű kezdeményezé-
sek iránt, mint a tavaszi fecskefészek-program, vagy ősszel a madáro-
dú-madáretető program. A diákokkal igen könnyű szót érteni, nagyon 
benne van a gondolkodásukban a környezettel való törődés. A Veres Pé-
ter Gimnázium diákjaival közösen ültettünk el tíz fát, de amikor végez-
tünk, meghagytuk, hogy ezeket ti fogjátok locsolni, a ti dolgotok, hogy 
gondozzátok őket. Nem lesz azokkal a fákkal semmi baj, abban bizto-
sak lehetünk – mesélte Burján Ferenc, aki örömmel beszélt az úgyne-

vezett szivacsváros-koncepcióról is. Ez a víz beengedésének programja 
volna ez esőkertekkel és nem hagyományos ültetésű fákkal. A Stock-
holm-módszer titka, hogy a kibontott területen kőzúzalékkal, humusz-
szal és bioszénnel segítik a fák gyökerét abban, hogy lehatoljon vízért a 
talajba. Ezt a módszert vezetik most be Göncz Árpád mellszobránál, az 
Óbudai Egyetemi Parkban, ahol elpusztultak a néhány éve ültetett fák. 
– Hat új fát ültetünk, azt szeretnénk, hogy megmaradjanak.

Burján Ferenc megemlítette még a Kenyeres utcai védett fát, illetve az 
Óbuda fája akció népszerűségét. Ebben az évben a Meggyfa utcai pla-
tánfa lett az év fája. Három éve a Harrer Pál utca hatalmas hársfája vitte 
el a pálmát, a második alkalommal pedig a Zichy-kastély udvarán lévő 
fegyverneki fehér eperfa „nyert”, amiből néhány maradt már csak Ma-
gyarországon. – Azt szeretnénk, hogy az itt élők is mérjék föl magukban, 
hogy milyen kincsekkel rendelkezünk, s azok ott vannak a szemünk 
előtt. Utána sokkal jobban fognak a környezetre vigyázni – jelentette ki.



21 Otthonunk, Óbuda-Békásmegyer | 20I. Közös értékeink:
ünnepek, kulturális események

II. MINDENT ÖNERŐBŐL



23 Otthonunk, Óbuda-Békásmegyer | 22II. Mindent önerőből

ÚJ PADOK AZ ANDOR ILONA
ÁLTALÁNOS ISKOLA ELŐTT

Folytatódik a KIP, vagyis a kuka-, ivókút- és 
pad-projekt. Az önkormányzat ennek ke-
retében 150 új padot rendelt. Ezeket a la-
kosok által kiválasztott helyszínre helyez-
zük ki. A régi szemeteseket kicseréljük, és hét új ivókutat telepítünk. 
Nyár végén, az iskolaszezon előtt kerültek ki az új padok az Andor Ilo-
na Általános Iskola elé, itt már sakktáblás padok és új kukák is találha-
tók. A gyártó a padok fémszerkezetét a karosszéria- és alvázgyártásból 
visszamaradt anyagokból készíti. Az önkormányzat az öreg padokat 
felújítja. Az idén már 250 padot reparáltunk meg.

ELKÉSZÜLT A GYERMEKEGÉSZSÉGÜGYI
KÖZPONT

Óbuda-Békásmegyer Önkormányzat az Egészséges Budapest Prog-
ram támogatásával újította fel és építette át az egykori bölcsödét 
gyermekszakrendelővé. A fejlesztés 2022-ben indult, az alapvető kivi-
telezési munkálatokkal már március 31-én végeztek, és április harma-

dikán elkezdődhetett a műsza-
ki átadás-átvétel is. A rendelőt 
a kerületiek javaslatára dr. 
Faragó Sándorról, a legendás 
„pingpong dokiról” nevezték el.

Elsődleges szempont volt, 
hogy az épület mind infra-
struktúrában, mind betegkom-
fort és betegbiztonság tekinte-
tében a lehető legmagasabb 
szinten megfeleljen. A szak-
rendelő mellé egy új játszótér 
is készült, bent játszósarok is 
várja a gyerekeket. 

A gyermekorvosok már szeptember végén birtokba vették a rendelőt. 
Az épület külön bejárattal megközelíthető blokkjában 5 gyermekorvos 
kezdte meg működését, akik a Szent Margit Rendelőintézet Csobánka 
téri telephelyéről költöztek át. Ezt követte két gyermekfogász beköltö-
zése, akik korábban a Pais Dezső utcai gyermekfogászaton rendeltek. 

Az intézményben már megkezdte 
működését a Mobil Ultrahang Kft., 
ami a kerületben élő újszülöttek szá-
mára térítésmentes ultrahang szűrő-
vizsgálatot (koponya, has, csípő) biz-
tosít, valamint lakcímkártyával szintén 
térítésmentesen lehet bejelentkezni 
Papp Beáta gyermekpszichológushoz, 
gyermek fejlesztő- és gyógytornára dr. 
Dériné Wiener Anita és Bihaly Anna Sára gyógytornászokhoz. El-
érhető már gyermekek táplálkozási tanácsadása, vagyis dietetikai 
szolgáltatás Balázs Krisztinával.

JÁTSZÓTÉR-ÁTADÁS A MIKLÓS TÉREN

Nokedli bohóc lufihajtogatással és műsorral szórakoztatta a gyerekeket 
október 27-én, a felújított Miklós téri játszótéren. Az átalakítás után na-
gyobb lett a játszótér, új padok, szemetesek kerültek a helyükre, kicse-
rélték a rekortán felületeket, felújították a gyepet, új cserjéket, fákat és 
évelőket ültettek. Eltűntek az elavult játékok, helyükre újakat illesztettek. 

Akadálymentes hinta is van 
most már a játszótéren, ame-
lyet mozgásukban korlátozott 
gyerekek is használhatnak.

Az átadáson részt vett Dr. 
Kiss László polgármester is, 
aki rövid beszédben mon-
dott köszönetet a lelkiisme-
retes munkáért.
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ELKÉSZÜLT A KISCELLI PARK FELÚJÍTÁSA
 
Rengeteg egyeztetés, előkészület, tervezés előzte meg a beruhá-
zást, az elkészült Kiscelli parkot márciusban adtuk át. A kivitelezés 
eredményeképpen megújult a zöldfelület, gyalogos útvonalak, pihe-
nőterek jöttek létre utcabútorokkal és tematikus játszótér került ki-
alakításra. A kerékpárral érkezők számára 10 állásos kerékpártárolót 
helyeztek ki. A felújítás során többek között ápolták a beteg fákat, 
kivágták a veszélyes fákat, új fákat ültettek, új utakat építettek, gon-
doskodtak az akadálymentes megközelítésről, új lépcsőt építettek, 
restaurálták a vörösmárvány lépcsőt.

Mindezeken felül új padokat, piknikasztalokat, hulladékgyűjtőket 
és ivócsapokat helyzetek ki, valamint fejlesztették a közvilágítást, és 
gondoskodtak arról, hogy gyerekeket is minél jobban lekösse egy-
egy kirándulás a parkban.
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MŰFÜVES FUTBALLPÁLYA
A LABORC UTCÁBAN

Szeptemberben átadtuk a felújított mű-
füves focipályát az Óbudai Szabadidő-
parkban. A jövőben itt is sportolhatnak 
Óbuda-Békásmegyer egyesületei, diák-
jai és lakosai. A pályát órabeosztás alap-
ján lehet használni, amelyet az Esernyős 
Óbudai Kulturális és Sport Nonprofit Kft. 
munkatársai állítanak össze a bejelentke-
zések alapján. A kerületi lakosok díjmen-
tesen használhatják a pályát.

NAGYOBB ÉS SZEBB LETT
A TÉR KASZÁSDŰLŐN

Befejeződött a TÉR-KÖZ fejlesztés 
során megújult közösségi terek át-
alakítása Kaszásdűlőn. A lakótelep 
központi részének fejlesztésére a Fő-
városi Önkormányzat városrehabilitá-
ciós programjának keretében került 
sor, a TÉRFOGLALÓ-t szeptember vé-
gén tartották.

A felújítás során újjáépült a Pethe Ferenc és a Dugovics Titusz tér, átala-
kult a városrész forgalmi rendje, új járdákat építettek, több lett a zöld-
felület a város ezen részén is. A helyiek birtokba vehették a Huszti út 
menti új sportpályát és megismerkedhettek a multifunkciós terekkel is.

Az átadási ünnepség fontos része volt a 3K Kulturális Központ 10. 
születésnapjának megünneplése, amelynek során kültéri tablókiál-
lítást tekinthettek meg az érdeklődők, este pedig gálakoncerten ve-
hettek részt. 
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MEGSZÉPÜLT A BÁRCZI GÉZA UTCA KÖRNYÉKE

Befejeződött a 2022-es közösségi költségvetés 9. körzetének nyertes 
projektje, a Bárczi Géza utca környékének zöldterület- és parkrende-
zése. Ennek során teljesen felújítottuk az Óbudai Mesevilág Óvoda 
és a Bárczi Géza Általános Iskola közötti útszakaszt, a térköves sétá-

nyon kicseréltük a virágládákat és 
modern kukákat helyeztünk ki. A 
„bokabarát” térköves járda mellett 
kialakítottunk egy 300 négyzet-
méteres virágágyást, az óvoda ol-
dalában most már aprócska szik-
lakert is található. A Pablo Neruda 
utcában a saras, kitaposott terület 
helyén parkolóhelyeket létesítet-
tünk, s mindvégig ügyeltünk arra, 
amit a közösségi költségvetés sza-
vazói kértek: a járdán közlekedő 
óvodásoknak biztonságban kell 
lenniük.

106 ÚJ PARKOLÓHELY BÉKÁSMEGYEREN

Ecogreen burkolattal ellátott parkolóhelyeket alakítottunk ki békás-
megyeri városrészünkben. A 106 új parkolóhely a Boglár utca-Juhász 
Gyula utca környezetében, a Hatvany Lajos és a Királyok útja közti Ju-
hász Gyula utcai szakaszon, 
a Hatvany és a Juhász Gyula 
utca kereszteződésében, a 
Pille utcai parkolóban, a Hat-
vany Lajos utca nyugati olda-
lán, illetve a Pünkösdfürdő 
utcában találhatók. A kivite-
lezés során egyetlen fát sem 
vágtunk ki, az új helyeken 
pedig újabb fákat ültettünk.

CZEGLÉDY GERGŐ: 
NINCS HAVERI CÉGEKNEK
ADOTT MEGBÍZÁS

Melyek a jövő évi költségvetés sarokszámai,
miből gazdálkodik a kerület?
A 2024-es évre 48,3 milliárd forint főösszeg-
gel kalkulálunk, amelynek közel felét az in-
tézményrendszerünkre és az általuk ellátott 
önkormányzati feladatokra költjük. Itt nincs 
különösebb mozgásterünk, hiszen a bölcső-
déket, az óvodákat, a kulturális és szociális 
egységeinket, valamint az önkormányzati 
adminisztrációt ebből finanszírozzuk. A köz-
véleményt persze jellemzően a városüze-
meltetés és a városfejlesztés foglalkoztatja, 
amelyre együttesen közel tízmilliárd forintot tervezünk, de ennek 
jelentős része olyan pályázati forrásbevétel megtervezése, amely saj-
nos csak esetlegesen fog a rendelkezésünkre állni. Sajnálatos, de az 
elmúlt négy évben a kormány nem adott fejlesztésre sem hazai, sem 
uniós forrásból a mi kerületünknek, így a közvetlen uniós programok 
kivételével mindent önerőből vagy fővárosi segítséggel valósítottunk 
meg. Szeretnénk, ha ez a kormányzati magatartás megváltozna, így 
számoltunk ezzel a bevétellel, amely, ha elmarad, akkor több terve-
zett fejlesztésünk is csúszni fog. Kiemelésre érdemes továbbá, hogy 
Óbuda életében eddig soha nem látott mértékűek lesznek a szociális 
programjaink, a hátrányos helyzetűeknek nyújtott segítség – ezekre 
összesen 1,2 milliárd forint feletti összeget szánunk. Mindezeket per-
sze egyre szűkülő forrásokból tervezzük, hiszen a kormány 2019 óta 
közel a tízszeresére emelte az úgynevezett szolidaritási adót, ame-
lyet egyszerűen elvon az önkormányzatoktól. Óbuda életében ez 
azt jelenti, hogy a kormány 2024-ben 4,3 milliárd forintot vesz el az 
óbudaiaktól minden indok nélkül. Kijelenthetjük, hogy a helyi adó-
bevételt szinte egy az egyben elvonja. A legjelentősebb bevételünk 
még mindig az iparűzési adó, de ennek esetében is folyamatosak 
a kormányzat próbálkozásai, hogy csökkentse a kerületi és fővárosi 
bevételeket. Jövőre 18,6 milliárd forintra számítunk ebből a forrásból.
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Melyek a prioritások, mi az, amivel nem lehet spórolni? 
A város tisztaságának fenntartása és további minőségjavítása mellett 
a szociális ügyeket, valamint az egészségügyet emelném ki, hiszen 
a kormány intézkedései katasztrofális anyagi és egészségi állapot-
ba sodorták a lakosság nagy részét. A háziorvosoknak mi nyújtunk 
rezsitámogatást, az egészségügyi szakrendelőnk kiadásainak jelen-
tős részét mi finanszírozzuk az állam helyett, a lakosságnak tucatnyi 
jogcímen nyújtunk segélyeket, és szervezünk nekik kedvezményes 
akciókat. Ezek igénybevétele meredeken nő, s ez jól mutatja a kiszol-
gáltatottság folyamatos növekedését. A gyermeknevelési- és szociá-
lis intézményrendszerünkben dolgozók megbecsülését külön jutta-
tással biztosítjuk, mert az állami bértáblák és a finanszírozásra adott 
normatívák nem teszik lehetővé azt, hogy az ezekben a munkakörök-
ben dolgozók megélhessenek.

Van-e arra közös technika a fővárossal, hogy a kormányzati sarcokat 
valahogyan igyekezzenek pótolni? 
Ez napi küzdelem, amely a Covid-járványok során bevezetett brutális 
elvonással és a többletfeladatok kirovásával kezdődött, majd folyta-
tódott a rezsikatasztrófával, amit kiegészített az Európa-bajnok inflá-
ció. Ezeket a költségeink szinte azonnal lekövették, de a bevételeink 
csak minimálisan. Ebben nincs, nem is lehet közös stratégia, hanem 
a nagy költségvetési tervezés szoros kontrollján túlmenően, a szinte 

percnyi szintre lebontott mikrodöntéseink garantálják, hogy az ön-
kormányzat sikeres gazdálkodást folytasson. Amikor egy-egy pofon 
elől sikerül elhajolni, és a kormány ezt érzékeli, akkor viszont övön 
aluli rúgással reagál. Ezt jelképezi a már említett, közel megtízsze-
rezett szolidaritási adó, vagy az iparűzési adó két éven át való cson-
kítása, de szimbolikus, hogy a gépjárművek után korábban kapott, s 
helyben maradó adóbevételt négy évvel ezelőtt örökre elvette a kor-
mány. Erre a sorsa jutott a korábban szakrendelő-fejlesztésre adott 
költségvetési forrás is, amelyet a támogatói okirat megléte ellenére 
vontak el egy december 31-e éjjelén megjelent közlönyben. E dön-
tések nyomán újabb és újabb karcsúsításokra kényszerülünk, igaz, 
elődeink pazarló gazdálkodását áttekintve, volt is miből. A korábbi, 
Fidesz-vezette önkormányzat tíz cégéből mára csak hat van, és el-
határoztunk egy további átalakítást is, így elmondható, hogy a ciklus 
alatt megfeleztük az önkormányzati cégek számát úgy, hogy a la-
kosság nem érzékelt semmilyen szolgáltatás-csökkenést. A lakosság 
terheit nem növeltük érdemben, a cégek közterheit viszont indexál-
tuk. Újítás, hogy szinte mindent pályáztatunk, nincs haveri cégeknek 
adott megbízás, így a széles verseny csökkenő költséget, növekvő be-
vételt is generált a vagyongazdálkodás terén.

Mennyiben segít a helyi ügyek megoldásában a közösségi
költségvetés? 
Abban segít, hogy nem egy-két ember dönti el, hogy egy adott lo-
kációban mi történjen. Még a legtájékozottabb helyben élő is elfo-
gult ugyanis a saját ideálképe vagy személyesen megélt problémája 
iránt, ahogy egy városfejlesztési vagy városüzemeltetési ügyintéző is. 
Itt viszont megszólítunk mindenkit, és nem az aratja a babért, aki 
először szólalt fel, vagy akinek először jutott eszébe, hogy írni kelle-
ne egy témában a polgármesternek, hanem valóban demokratikus 
döntés születik. A közösségi költségvetés széleskörű meghirdetése, 
az ötletek szabályozott útja és elbírálása közel viszi a döntéshozóhoz 
a relatív többség objektív helyi igényeit. Ezeket mi már nem vitatjuk, 
hanem – persze, ha megvannak a műszaki feltételek – megvalósítjuk, 
így kölcsönösen elégedett lehet a helyi közösség és a döntéshozók is. 
Ebben a mi kerületünk úttörő volt. Ha lesz rá módunk, az erre elkülö-
nített forrást a közeljövőben növelni is fogjuk.
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III. RÁHANGOLÓDTUNK
A KERÜLETI HANGULATOKRA
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ÓBUDA-DAL EGY SZÁL GITÁRRAL
HRUTKA RÓBERT: ELSŐRE BELETALÁLTUNK

Augusztusban kérték fel, és azonnal igent mondott. Igaz, Hrutka 
Róbert zeneszerzőnek nem volt éppen nehéz feladata, hiszen itt 
nőtt föl a kerületben, ma is ezer szállal kötődik a Szentendrei úti, 
Duna-parti hangulatokhoz.

– A szöveggel sem volt gond – mondta a zenész –, pályázatot írtak ki, 
amelyen gyerekkori jó barátom, Seres Péter futott be, ismertem őt, 
a Satöbbi zenekar oszlopos tagja volt. Annyi volt csak a nehézség, 
hogy zsánerdalt kellett teremtenünk, nem lehetett túl popos, ellen-
ben egyszerűnek kellett lennie, könnyen eljátszható és megjegyez-
hető dallammal. Örülök neki, hogy elsőre beletaláltunk. Valójában 
egyfajta Himnusz-szerű dalt kellett írni, kevés hangszerrel, s ez lett 
végül a mi Sweet Home Alabamánk. S hogy milyen lesz a karrierje? 
Szeretném, ha sok helyen, sokféle eseményen használnák. Készül 
hozzá egy klip csodás képekkel, és akkor szépen útjára indulhat a 
történet – mondta. 

A dalt, mely több városrészt (Kolosy tér, Békásmegyer) megidéz, az 
Óbudai Kézműves Sörfesztiválon mutatták be az alkotók. Hrutka és 
az ifjúkor zenei kalandozása után az ügyvédi pályát választó szöveg-
író ennek kapcsán is igazolta, hogy mennyire ráhangolódtak egy-
másra és a kerületi hangulatokra.
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ÓBUDA NAPJA ’23

Május 6-án és 7-én ünnepeltük Óbuda Napját. A gazdag kínálatban 
szerepelt a díszpolgári cím, a Pro Óbuda Díja és az Óbuda Közbizton-
ságáért díjak átadása, majális ingyenes koncertekkel, családi és gyer-
mekprogramokkal. A Fő téren, a Szentlélek téren és a Kobuci Kertben 
tartott színes rendezvényeken fellépett a Random Trio, a Ride On és 
a Bonus Track Band, Hrutka Róbert és vendégei, illetve a Hooligans. A 
Csobánka téren a Közbiztonsági napon kutyás és katasztrófavédelmi 
bemutatóval várták az érdeklődőket. 

A BORÓKA AZ ÉV
FAGYIZÓJA

Lakossági szavazás alapján a 
kerület kedvenc fagylaltozója 
lett a Boróka Fagyizó, amely 
a szavazatok 35 százalékával 
aratott diadalt, s többek kö-
zött a Don Bosco Cukrászdát, 
a HappyCream Fagyizót és a 
Koch-Danica Cukrászdát előz-
te meg.

A 2023-ban először meghirdetett verseny után a nyertes egy évig vi-
selheti a megtisztelő címet. Ráadás, hogy a vendégeknek augusztus-
ban az önkormányzat állta plusz egy gombóc fagylalt árát. 
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IV. A KIHÍVÁS ÖSZTÖNÖZ
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DR. GYARMATI ANDREA:
ESÉLYESNEK LENNI JÓ 

– Nem számoltam, hányan gratuláltak, miu-
tán átvettem a díszpolgári címet – válaszol-
ta érdeklődésünkre dr. Gyarmati Andrea 
gyermekorvos, az egykori világcsúcstartó 
úszó olimpikon. A III. kerület új díszpolgá-
ra több mint negyven éve praktizál a Duna 
túloldalán, Erzsébetvárosban, s rendkívül 
megtisztelő számára, hogy „egyszerű óbu-
dai városlakóként” – aki a saját szavaival 
élve, csak aludni jár haza a kerületbe – eny-
nyire tisztelik és elismerik a teljesítményét. 
– Bizonyára nem az egykori úszóteljesítményem számított, amikor rám 
esett a választás – mondta Gyarmati Andrea –, de hát orvosként is sokan 
odateszik magukat, mégsem olyan szerencsések, mint én. Megvallom 
különben, hogy a hírverést, ami körülvesz engem, felettébb kedvelem, 
miközben nem voltam soha celeb, remélem, ebből az életkorom miatt 
már ki is maradok. Az ismertségbe belejátszhatnak a könyveim is, ami-
ket a gyerekekről és a tapasztalataimról írtam.

A legendás úszónő arról is beszélt, mennyire szerette a sportban és 
az életben is az esélyességet – amelyet egyébként sokan teherként 
élnek meg. – Ez típus kérdése is. Vannak olyanok, akiknek minden 
eszükbe jut a vizsgán, még az is, amiről előzőleg nem is hallottak. 
Mások mindent tudnak és mindent megtanulnak, mégis leblokkol-
nak. Fejleszthető a dolog, de az, hogy valakit a kihívás hogyan ösztö-
nöz, alapadottság. Engem a megmérettetés mindig pozitív irányba 
tolt, ezt abból vettem észre, hogy soha edzésen nem úsztam olyan 
jó időeredményeket, mint a versenyeken. Kellett hozzá a közönség, 
a verseny izgalma. De mindebből csak az a tanulság, hogy nem va-
gyunk egyformák – mondta.

GYARMATI DEZSŐ PARK: ÚJ FUTÓPÁLYA

A sportpálya felújítása után elkészült a Gyarmati Dezső park futópá-
lyájának teljes felújítása is. A koranyári beruházás során új teherhordó 
réteget és öntött gumiburkolatot fektettünk le a méltán népszerű 
szabadidő-zónában, amelynek folytatása a fitnesz-park fejlesztése és 
a gépek cseréje.
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V. TÁMASZT NYÚJTUNK
AZ ALACSONYABB JÖVEDELMŰEK SZÁMÁRA
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NEM VAGY EGYEDÜL

Az idei évtől kezdve vásárlási utal-
ványt adunk a gyermeket egyedül 
nevelő III. kerületieknek. A cél, hogy 
az elszabaduló élelmiszerárak ne ter-
heljék annyira a nehéz helyzetben lé-
vőket. A vásárlási utalvány értéke egy 

gyermek esetén 10, két gyermek esetén 15, három gyermek esetén 20 
ezer forint. Az utalványokat a Békásmegyeri Piacon és más piaci elfo-
gadóhelyeken lehet felhasználni, és decemberben lehetett a szüksé-
ges dokumentumok bemutatása mellett személyesen átvenni.

NÁLUNK NEM CIKI NYOLCÉVESEN
MESÉT OLVASNI

Megújult, kibővült az Óbudai Platán Könyvtár. A gyerekkönyvtár és a 
rendezvényterem áthelyezése után 150 négyzetméterre nőtt a gye-
rekeknek szánt könyvtári tér nagysága. Húszezer ismeretterjesztő-, 
mesekönyv, regény és hangoskönyv, dvd és folyóirat kapott helyet a 
termekben. A felújított könyvtárban új bútorokat helyeztek el, kicse-
rélték a szőnyegeket, a függönyöket, pelenkázót alakítottak ki. „Ná-
lunk nem ciki nyolcévesen mesekönyvet olvasni” – mondta a szep-
temberi avatóünnepségen Pőcze Márta igazgató, aki hozzátette: az 
a fontos, hogy az olvasással kinyíljon a világ a gyerekek számára, a 
kreativitás, a tudás színeseb-
bé tegye a mindennapjaikat. 
„Ha a családok, a gyerekek itt 
időt töltenek, akkor az olva-
sás, a könyvek szeretete is az 
életük részévé fog válni, és 
a gyerekek később, felnőtt-
ként is szívesen fognak ol-
vasni” – mondta dr. Kiss Lász-
ló polgármester az átadón 
elhangzott köszöntőjében.

KEDVEZMÉNYES USZODALÁTOGATÁS
ÉS ÜDÜLÉS

A képviselő-testület 2023 februárjában döntött a Budapest Gyógy-
fürdő és Hévizei Zrt.-vel való együttműködési megállapodás meg-
kötéséről. Ennek értelmében a harmadik kerületi nyugdíjasok – az 
Óbudai Szociális Szolgáltató Intézménynél történt regisztrációval 
és nyugdíjas igazolvánnyal – kedvezményesen vehetnek belépője-
gyet hétfőnként a Szent Lukács Gyógyfürdő és Uszodába, kedden és 
csütörtökön pedig a Csillaghegyi Árpád Forrásfürdő és Székely Éva 
Uszoda wellnes részlegébe. A tíz százalékos kedvezmény kiterjed a 
Pünkösdfürdői Strand igénybevételére is.  

A nyugdíjasok kedvezményesen üdülhettek ebben az évben Sió-
fok-Sóstón. Az önkormányzat három augusztusi turnust szervezett. 
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TURGONYI DÁNIEL:
SZEMBEN A MEGÉLHETÉSI VÁLSÁGGAL 

Ebben az évben nagy feladat elé állította a szociális területen dolgo-
zókat a rezsiválság és az élelmiszerárakat érintő elszabaduló infláció. 
Egyértelmű volt, hogy gyorsan kell reagálnunk, amelynek során az 
alacsonyabb jövedelműek számára plusz támogatást kell elérhetővé 
tennünk. Így a téli hónapokban – a rezsitámogatás kivezetése és a 
megsokszorozódó energiaárak miatt – új segélyezési formát vezet-
tünk be, az óbudai téli rezsitámogatást. Ennek keretében havi tíz-
ezer forint támogatást tudunk biztosítani a számlák kifizetéséhez 

a rászorulók számára – 
mondja Turgonyi Dániel 
alpolgármester, aki hoz-
záteszi: az önkormány-
zat most decemberben 
adott első alkalommal 
támogatást a gyermeket 
egyedül nevelő szülők 
számára, mert rettene-
tesen nehéz számukra 
az egyre dráguló élelmi-
szerek árát kigazdálkod-
ni. Az egy gyermeket 
nevelők tíz-, a két gyer-
meket nevelők húsz, a 
három vagy több gyer-
meket nevelők pedig 15 
ezer forint értékben kap-
nak vásárlási utalványt, 
amit két kerületi piacon 
vásárolhatnak le.

– Folytattuk az áldozat-
segítő programunkat 
is, amely az országban 
egyedülállóan összetett. 

Panelbeszélgetéseinkkel, lakossági érzékenyítéssel és edukációval 
folyamatosan napirenden tartjuk a témát, hiszünk ennek szemlélet-
formáló erejében. Képzést szerveztünk a szociális munkások, védő-
nők, háziorvosok számára, és közbenjártunk azért, hogy a rendőrök 
számára is elérhető legyen az áldozatsegítéssel kapcsolatos korsze-
rű ismeretanyag. Kevésbé látványos, de az áldozatok számára annál 
jelentősebb a munkánknak az a része, ami a szakmai szervezetek, 
a bíróság, a rendőrség közötti együttműködés hatékonyságának fej-
lesztéséről szól. Itt katalizátorként vagyunk jelen, a cél az, hogy meg-
akadályozzuk azt, hogy a hivatalos eljárások során az áldozatok újra 
traumatizálódjanak. 
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VI. BECSATORNÁZTUK
A LAKÓK JAVASLATAIT
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A RÓMAI SAS ÁRNYÉKÁBAN

A római katonaság mindennapjait mutatja be az Aquincumi Mú-
zeum szeptemberben nyílt új, komplex kiállítása. „A római sas ár-
nyékában, katonaélet az aquincumi limes mentén” című látvány-
sétány és kiállítás uniós támogatásból és a fővárosi, valamint a III. 
kerületi önkormányzat anyagi hozzájárulásával valósult meg. A 
szeptember 13-i ünnepélyes megnyitón részt vett Karácsony Ger-
gely főpolgármester, dr. Kiss László, Óbuda-Békásmegyer polgár-
mestere és dr. Lángh Orsolya régész, főmuzeológus.

A múzeum főépületének 
alagsorában megnyílt ál-
landó kiállítás az ókori fegy-
verzet, a katonai ruházat 
és a katonaság életmódja 
mellett a rómaiak békeidő-
ben végzett tevékenységét 
is bemutatja.

Ahogyan dr. Beszédes József régész, főmuzeológus, a kiállítás ku-
rátora elmondta, a katonaság változatos szerepet töltött be: tagjai 
rendőri feladatokat láttak el, biztonsági szolgálatot teljesítettek, 
közszolgálati funkciókért feleltek, de szükség esetén olyan fizikai 
munkákban is részt vettek, mint például a folyamatosan bővülő 
úthálózat kiépítése.

A kiállítótér – a korabeli életmód bemutatása mellett – ókori dalla-
mokkal is meglepi a látogatót, játékos, interaktív megoldásaival pe-
dig múzeumpedagógiai foglalkozásoknak is kiváló helyszíne lehet.
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KÜZDELEM AZ ILLEGÁLIS GYORSULÁSI
VERSENYEK ELLEN

A képviselő-testület augusztus 30-i ülésén döntött olyan sebesség-
mérő boxok kihelyezéséről, amelyek a Budapesti Rendőr-főkapi-
tányság VÉDA-rendszeréhez tartozó ellenőrző pontokként fognak 
működni. A traffipaxok telepítését, a kamerák és műszaki eszkö-
zök beszerzését a III. kerületi önkormányzat finanszírozza, noha 
ez nem helyhatósági feladat. A rendszer működtetéséről – kilenc 
helyszínre tíz sebességmérőt helyeznek ki – a BRFK-val együtt-
működési megállapodás született. A mérőpontokat a Szentend-
rei út Madzsar József utcai, Pünkösdfürdő utcai, Mátyás király úti, 
Aquincumi, Kaszásdűlői csomópontjaiba, illetve a Vitorla utca és 
a Nánási út, a Vörösvári út és a Váradi utca, ezen kívül a Bécsi út 
Vörösvári úti és Váradi utcai kereszteződésébe telepítik. Emellett a 
képviselők a Büntető Törvénykönyv módosítását javasolták az Or-
szággyűlésnek.

Ebben az szerepel, hogy fokozott büntetőjogi felelősség terhelje 
a közúti közlekedést kirívó módon, öncélúan veszélyeztető autó-
sokat, köztük az illegális gyorsulási versenyek résztvevőit, számos 
súlyos, sajnos több esetben is halálos baleset okozóit. 
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BÉRES ANDRÁS:
BÜSZKE VAGYOK RÁ, HOGY
MEGNYITOTTUK A PLÁZST 

– Nagy megtiszteltetés számomra, 
hogy a Római-partért felelős alpol-
gármester lehetek, miután részben az 
én népszavazási kezdeményezésem 
eredményeképpen, szoros együttmű-
ködésben a helyi civilekkel, sikerült 
megmentenünk a Római-partot a fa-
vágástól és a lebetonozástól. Most az a 
fő feladatom, hogy – a természeti örök-
ség megőrzése mellett – megújítsuk a 
megmentett Római-partot azok érde-
kében, akik itt szeretnének sportolni, 
kikapcsolódni, pihenni – jelenti ki Bé-
res András alpolgármester, hozzátéve: 
a főváros és a kerület példásan műkö-
dik együtt a Római-part jövőképének 
kialakításában. Ennek eredményeképpen mintegy ötezer ember 
véleményének becsatornázásával lezajlott a főváros történetének 
egyik legnagyobb közösségi tervezése, és elkészült a Római-part 
fejlesztési koncepciója és szabadtérépítészeti terve. Döntés szüle-
tett arról is, hogy nem lesz partmenti mobilgát.

– Büszke vagyok rá, hogy megnyitottuk az önkormányzat által üze-
meltetett szabadstrandot a Rómain. Ez az egyetlen hely Budapes-
ten, ahol biztonságban, kulturált körülmények között bárki ingyen 
fürödhet a Dunában. Sikerült elérnünk a hatalmas állóhajó eltávo-
lítását a partról, így azóta a gyerekek is biztonságosan tanulhatnak 
evezni a Rómain – mondja. – Kultúráért felelős alpolgármestere-
ként szerettem volna jobban felhívni a figyelmet a kerület külön-
leges római-kori örökségére. Ezért kezdeményeztem egy kétnapos 
római-kori hagyományőrző fesztivált az Óbudai Amfiteátrumban. 
Az Amfifeszten az érdeklődők időutazást tehettek a római korba, 
megismerkedhettek a római katonák, barbár harcosok, gladiáto-

rok és ókori kézművesek mindennapjaival és ünnepeivel – meséli. 
S valóban, az ingyenes program nagyon sikeres volt 2022-ben is, 
ezért is igyekeznek hagyományt teremteni belőle. Idén már több 
mint tízezer ember látogatta meg az Amfifesztet.

– Bár 2010 óta vagyok helyi képviselő, de csak ebben a ciklusban 
lettem úgy nyolcezer ember egyéni képviselője a Kaszásdűlőn. 
Ez nagy felelősség, és ezért nagyon örülök, hogy képviselői kör-
zetemben is van mire büszkének lennem. Miután közösségi ter-
vezés segítségével becsatornáztuk a lakók javaslatait, megújul a 
lakótelep főtere, a Pethe Ferenc tér, emellett egy új multifunkciós 
sportpályát is átadtunk Kaszáson. A lakótelep lakó-pihenő övezeti 
átsorolásával és a forgalomkorlátozó intézkedések bevezetésének 
köszönhetően drasztikusan csökkentettük a lakótelep autósfor-
galmát, ráadásul a parkolási zóna bővítésével megoldottuk a hely-
ben lakók parkolási problémáit is – jelenti ki Béres András.
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FEJLESZTÉSEK

•  Elkészült és megnyitott a dr. Faragó Sándor
   Gyermekegészségügyi Központ
•  Teljesen megújult Miklós téri játszótér
•  Felújítottuk a Szent Margit Szakrendelőt
•  A TÉR-KÖZ program keretében felújítottuk Kaszásdűlő
   közösségi területeit
•  Elkészült az Óbuda Applikáció
•  Befejeződött az Aquincumi Múzeum fejlesztése,
   elkészült a látványsétány
•  Kiterjesztjük a VÉDA-rendszert, elindult 10 trafibox beszerzése 
•  Megújult a Kiscelli-park
•  Megújult a Kaszap István park
•  KIP-projekt: varjúbiztos, modern kukákat és új padokat
   telepítünk kerületszerte
•  Megújult a futópálya a Gyarmati Dezső parkban
•  Új parkolókat alakítottunk ki Békásmegyeren
•  Fejlesztettük a Bárczi Géza utca környékét
•  Közösségi kertet alakítottunk ki a Jós utcában

•  Felújítottuk a Platán Könyvtár gyermekrészlegét
•  A Laborc utcai Szabadidőparkban elkészült a műfüves pálya

ZÖLD ÜGYEK

•  Megválasztottuk Óbuda Fáját 
•  Madárbarát település díjat nyertünk, madárodút és madáretetőt
   biztosítottunk a lakosság számára díjtalanul
•  Tízezer környezetbarát, lebomló kutyazacsit osztottunk szét
   a gazdik között szemléletformáló céllal
•  Két alkalommal ingyenesen biztosítottunk zöldhulladék-gyűjtő
   zsákot a lakosság számára
•  Komposztláda akciót szerveztünk
•  Cserjeakciót szerveztünk
•  Muskátli-vásárt tartottunk, majd megszerveztük a közterületi
   muskátlik örökbefogadását
•  „Ültess egy gyümölcsfát!”-programunk keretében ingyenesen
   biztosítottunk facsemetét
•  Ágaprítási programot szerveztünk tavasszal és ősszel
•  Faltól-falig nagytakarítást szerveztünk kerületszerte
•  Magkönyvtár működik a Platán Könyvtárban
•  Veszélyes hulladék begyűjtési akciót szerveztünk
•  Esővízgyűjtő tartályokat biztosítottunk az igénylőknek
   térítésmentesen
•  Virágpalánta akciót szerveztünk
•  Kedvezményes LED-izzó-vásár tartottunk
•  A használt mobilok leadhatók a Platán Könyvtárban
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NYUGDÍJASOKNAK SZÓLÓ PROGRAMOK

•  Egészségügyi szűrőkamion járt Békásmegyeren
•  Kakaótúrákat szerveztünk a Városházán
•  Lehetőséget biztosítottunk kedvezményes fürdőbelépő vásárlására
•  Lehetőséget biztosítottunk kedvezményes sóstói üdülésre
•  „Tavaszi Megújulás Program” – közös kertészkedést hirdettünk
•  Az idősek világnapja alkalmából ajándék koncertet szerveztünk
•  Szenior sportnapot és szenior vizes sportnapot szerveztünk

SZOCIÁLIS TÁMOGATÁSOK

•  Kedvezményes burgonyavásárlási lehetőséget szerveztünk
•  Vásárlási utalvánknyal támogatjuk a gyermeket egyedül nevelőket
•  Megvalósítottuk Békásmegyeren a Well-based
   energiahatékonysági projektet
•  Gondoskodunk a rászoruló gyermekek reggeliztetéséről

KULTÚRA, ÜNNEPEK, SZABADIDŐ

•  Megrendeztük az első óbudai esport bajnokságot
•  Nyáron ingyenes szabadtéri piknikmozi sorozatot szerveztünk
•  Megrendeztük az Óbudai Nyár 2023 rendezvénysorozatot
•  Három napos rendezvénnyel ünnepeltük Óbuda Napját
•  Megrendeztük és Budapest kedvenc adventi vásárává
   fejlesztettük az Advent Óbudán 2023-at
•  Gyereknapot rendeztünk
•  Megszerveztük és biztonságosan üzemeltettük az egyetlen
   ingyenes dunai fürdési lehetőséget biztosító Római-parti Plázst
•  Megszerveztük a kerület fagylaltozója versenyt, a győztes
   fagyizóban ajándék gombócot kaptak a kerületiek
•  Támogattuk az Amfifesztet idén is
•  Megszerveztük a Csillaghegy a mi kis falunk fesztivált
•  Megszerveztük a Hékás Békás családi napot
•  Sörfesztivált rendeztünk a Fő téren
•  Bemutatták a Nagy Himnusz Sztorit a Társaskörben
•  Óbuda Múzeum gombkiállítása elnyerte az év kiállítása díjat

•  Meseíró pályázatot hirdettünk, a győztes mesékből
   kiadványt szerkesztettünk

SPORT

•  Megrendeztük a 2. Székely Éva emlékversenyt
•  Megrendeztük a pünkösdfürdői családi futónapot
•  Békásmegyeri Streetball és csocsó bajnokságot tartottunk
•  Óbudai sportágbörze várta a fiatalokat
•  Megszerveztük a Futókörök napját, a Tour de Óbudát, az Óbudai 
   Futófesztivált és még sok más közösségi sporteseményt
•  Ingyenes jégpályákat üzemeltetünk két helyszínen a téli időszakban

KÖZÖSSÉG

•  Megvalósítottuk a közösségi költségvetést 2023-ban is
•  Közösségi szemétszedési alkalmakat szerveztünk
•  Jótékonysági gyűjtést szervezünk az Advent Óbudán
   programsorozat részeként
•  Fórumot, tájékoztatót szerveztünk a közös képviselőknek
•  Identitás és városmarketing különdíjat nyertünk
   a Településfejlesztési Díj pályázaton
•  Panel Pikniket szerveztünk
•  Népszerű szelfipontot alakítottunk ki a Római-parton
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